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   Brondove rozprávky sa v 30-tych rokoch mi-

nulého storočia  ako prvé „rozbehli po Sloven-

sku“ zviditeľniť Heľpu. Stalo sa tak aj zásluhou 

Jozefa Cígera-Hronského a pána správcu ško-

ly Júliusa Herchla.

   Sám Jozef Rusnák Bronda bol jednoduchý 

človek, drevorubač, ktorý prežil ťažký život 

siroty. Vychovali ho sestry. Od detstva chodil 

po službách. Vyučil sa pri svojom švagrovi te-

sárčine, a potom sa s tým živil doma aj v Levo-

či a Štítniku. Keď nebolo tesárčiny, robil ako 

„sukový“ robotník. Tak nazývali drevoruba-

čov, ktorí robili so sekerou a pílou. Za prácou 

odišiel aj do Ameriky, kde pracoval 5 rokov 

v zlievarni. Mal minimálne vzdelanie primera-

né dobe, v ktorej žil. Brondovou školou však 

boli cesty za prácou, poznávanie iného sveta, 

myslenia s právania sa ľudí. Dožil sa 81 rokov 

a zomrel v rodine syna Jána v roku 1945. Mal 

3 deti.  Dnes z jeho priamych potomkov žije 

už len vnučka Emília Lilková (dcéra Jána), ale 

aj pravnúčatá a prapravnúčatá po nej i po sy-

noch.

   V r. 1932  vychádza prvé vydanie  rozprávok 

s krásnymi ilustráciami Jaroslava Vodrážku.  

Hneď v úvode knihy píše Hronský o ceste za 

rozprávkami  takto: „Ľahko je rozprávky čítať, 

ťažšie je rozprávky písať, ale, myslím, najťaž-

šie je rozprávky rozprávať. I hľadať rozprávky 

nie je ľahko. Rady sa schovávajú, nenájdeš ich 

hocikedy a hocikde a neviem, koľko som cho-

   Tohto 49. ročníka súťaže sa zú-

častnilo 30 účinkujúcich, ktorí za-

stupovali ZŠ a ZUŠ v Heľpe. 

   Veľmi pekne ďakujeme všetkým 

súťažiacim, ktorí našli odvahu 

a veľmi pekne reprezentovali 

našu obec a súčastne gratuluje-

me oceneným

   V I. kategórii sólo spev sa na tre-

ťom mieste umiestnila Julianka 

Lilková, a duo speve sa na I. mies-

te umiestnili Bibiánka Hrončeko-

vá a Viktorka Oravkinová. V tejto 

kategórii sa nám na 3. mieste 

umiestnila aj v hre na nástroj – 
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Brondove rozprávky majú 80 rokov
dil sem i ta po Heľpe, pokým som tieto našiel. 

Najprv som musel nájsť ujca Jozefa Rusnáka 

Brondu.“...  

   Pán správca Herch v kronike zase píše 

o Brondovi takto:

... „Boli povestní rozprávači rubárskych rozprá-

vok. Medzi nimi aj Jozef Rusnák Bronda. Tento 

bol v rozprávaní rubárskych rozprávok nevy-

čerpateľný. Hronskému rozprával desať dní 

od rána do večera i šestnásť hodín za sebou 

s malými prestávkami a večer prerušil rozprá-

vanie slovami: :

“Nech prepáčia, ale už ma ústa bolia.“

Bol to básnik.

   Zbierka Brondove rozprávky je len zlomok 

toho čo Bronda Hronskému rozprával a väčši-

na ostala nespracovaná. V pozdejších rokoch 

Bronda rozprával svoje rozprávky Dr. Márii Ko-

sovej pracovníčke SAV a tiež si po dobu dvoch 

týždňov zapisovala rozprávky. Večná škoda, 

že sme vtedy nemali magnetofón a Brondove 

rozprávky odišli s Brondom do nenávratna.“ 

   Toľko zápis v kronike.

   Pán správca Herchl tiež zohral svoju úlohu 

pri vzniku rozprávok, lebo bol to práve on, 

ktorý našiel rozprávkara Brondu, sprostredko-

val spoluprácu s Hronským a pomáhal pri zro-

de knihy. Druhýkrát vyšli Brondove rozprávky 

vo vydavateľstve  Mladé letá po 36 rokoch v r. 

1968.

   Tretíkrát Brondove rozprávky vychádzajú  po 

ďalších 38 rokoch v r. 2006, ale už s názvom 

O neviditeľnom Tomášovi.  

   Ani po 80 rokoch od prvého vydania rozprá-

vok nestratili rozprávky nič zo svojho osobi-

tého čara. My by sme zas nemali zabúdať na 

takýchto ľudí,  ako bol Bronda a pán správca 

Herchl. Mali by sme byť na nich patrične hrdí 

a vedieť nimi aj zviditeľniť Heľpu tak,  ako ju 

oni zviditeľnili už pred 80 rokmi.

Mária Fedorová

13. 5. – 14.oo hod. - Prírodný amfi teáter – Deň matiek

27. 5. – 14.oo hod. - Prírodný amfi teáter – Detský folklórny festival 

Kolovrátok

22. – 24. 6. - Horehronské dni spevu a tanca

Horehronská valaška 

TELGÁRT 2012TELGÁRT 2012

akordeón Marianka Vargová.

   V II. kategórii sme obsadili I. 

miesto v duo speve – dve Vlaďky 

– Babeľová a Skladaná. V spevác-

kych skupinách dievčatá z Heľ-

pančoku obsadili II. miesto. V 

kategórii ľudové hudby sme ob-

sadili 2. miesto. Porotou bol slov-

ne ocenený hudobný doprovod 

v podaní Viktora Tešlára, ktorý 

veľmi citlivo doprevádzal takmer 

všetkých súťažiacich. Horehron-

skú valašku sme síce nezískali, ale 

sme presvedčení, že sa na 50. roč-

níku opäť zúčastníme.

Kultúrno spoločenské podujatia v máji a júni 2012
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   Ako prvý vystúpil p. Jozef Fiľo 

s návrhom o spojazdnenie lyžiar-

skeho vleku na Dolinkách, o ktorý 

majú občania záujem. P. Vladimír 

Kysucký informoval o technickom 

stave vleku, potreba ratraka, revízi-

ách. Chcú to robiť pre deti a dáva-

jú zastupiteľstvu na zváženie, či sa 

bude do vleku investovať. Staros-

ta p. Jozef Fillo sa vyjadril, že teraz 

nemôže k tomu zaujať stanovisko, 

nakoľko by boli treba veľké fi nan-

cie na spojazdnenie a je otázne, či 

bude takáto investícia návratná. 

Nemôžeme investovať do vleku 

a ratraku , ak si na seba nezarobí. 

Poslanci sa v diskusii k tomu vy-

jadrili, že všetko je o peniazoch, 

v rozpočte ich niet, rozpočet musí 

byť vyrovnaný, treba urobiť kalku-

láciu, vysporiadať pozemky. Mali 

by  zistiť záujem zo strany uby-

tovateľov, či by klienti o náš vlek 

mali záujem, lebo svah je len pre 

začiatočníkov. Detí u nás je málo 

a osloviť inštruktorov organizovať 

lyžiarske kurzy či lyžiarsku škôlku. 

Starosta navrhol zvolať mimoriad-

ne zasadnutie obecného zastu-

piteľstva (OZ) ku športu a kultúre 

v obci. OZ odsúhlasilo mimoriad-

ne zasadnutie pre otázky športu 

a kultúry na 19. apríla 2012 . Ďalej 

bol postúpený p. Kysuckému ako 

jednému z organizátorov list p. 

Vilhanovej z Valaskej s pripomien-

kami ku krňačkovým pretekom na 

zaujatie stanoviska.

   P. Mária Mešťanová predložila 

pripomienky ku televíznym šo-

tom a to Tradičnému zvykosloviu 

a Priadkam. Podľa jej názoru ako 

osoby znalej ľudových tradícií a 

zvykov obce  aj podľa pripomie-

nok ďalších pracujúcich v tejto 

oblasti, nebolo dobre urobené. 

Keď to ide vonku, má sa to do-

myslieť a ustrážiť. Ďalej navrhla, 

aby bola prvá heľpianska kazeta 

Tota Heľpa vydaná na CD aj s foto-

grafi ami ľudí, ktorí už nie sú medzi 

nami a ktorí  si to zaslúžia aj s  his-

torickým materiálom, nakoľko sú-

bor Heľpan je najstarší a všetci sa 

z neho učili. Pani Kemková vysvet-

lila  ohľadom natáčania zvykoslo-

via, že tu sa nedá nič vymyslieť, iba 

sprostredkovať to, čo si pamätníci 

pamätajú a čo je uchované v lite-

ratúre. K Priadkam bol pripravený 

scenár, použitá  literatúra a spo-

mienky ako to prežívali súčasníci. 

P. Mešťanová sa ďalej pýtala, či 

   Dňa 15. marca 2012 sa konalo 
mimoriadne jedenáste zasad-
nutie OZ. Zúčastnili sa ho všetci 
9 poslanci. Pán starosta privítal 
prítomných a otvoril zasadnutie. 
Nasledovalo schválenie progra-
mu. V prvom bode sme sa ve-
novali žiadostiam od občanov 
a inštitúcií. Pán starosta poskytol 
poslancom informáciu, že bolo 
vykonané zameranie pozemku 
p. Jánošíka, následne prebehlo 
hlasovanie o odpredaji 1 m² po-
zemku rod. Jánošíkovej. V tajnom 
hlasovaní bolo za 8 poslancov 
a jeden sa zdržal. V ďalšom bode 
p. starosta informoval o ústnom 
jednaní s konateľmi fi rmy O.B.K 
s r. o. Heľpa, ktorá súhlasila s kú-
pou podielu obce a taktiež obci 
prisľúbila odstúpenie tenisové-
ho kurtu. Firma O.B.K s r.o. Heľpa 
ďalej obec žiadala o prenájom 
priestorov. V tajnom hlasova-
ní poslanci schválili prenájom 
priestorov, ktoré budú využívané 
ako kancelárske priestory a sklad 
pre fi rmu O.B.K s r. o. Heľpa na 
adrese ul. Školská 589/1 na 5 
rokov. V prípade neodkúpenia 
a nevyplatenia podielu obce 
v tejto fi rme  vo výške 5071 € 
do 3 mesiacov, táto nájomná 
zmluva stráca platnosť. Taktiež 
OZ schválilo prenájom pozemku 
vo dvore bývalého detského do-
mova pre fi rmu O.B.K s r.o. Heľpa 
od 15.3.2012  výlučne pre účely 
umiestnenia prenosných oceľo-
vých skladov a odstavenia strojov 
a mechanizácie na dobu 5 rokov. 
Ďalej OZ prerokovalo žiadosť od 
Vodární a kanalizácií o kúpe časti 
pozemku. Žiadosti nevyhovelo 
a Stredoslovenskej vodárenskej 
spoločnosti  bola zaslaná ponuka 
na prenájom týchto pozemkov. 
Z dôvodu nevyhovujúceho sta-
vu vozového parku OZ schválilo 
kúpu motorového vozidla Škoda 
Octavia Tour v cene do 12 000 
€. V ďalšom vstupe p. starosta 
podal informáciu o nehode v 
dome p. Oláha. Poslanci odsú-
hlasili pomoc.  V predposlednom 
bode bola podaná informácia 
o kanalizácii a ČOV. Na záver Mgr. 
Hyriaková informovala o úprave 
platu starostu obce v súlade so 
zákonom. Pán starosta následne 
ukončil zasadnutie a poďakoval 
poslancom za účasť. Podrob-
nejšie informácie sú na stránke: 
www.helpa.sk . 

Spracovala Mgr. Monika Ďurajdová

Z  jedenásteho zasadnutia
Obecného zastupiteľstva

obce Heľpa

Z 10. zasadnutia obecného zastupiteľstva 
   Zastupiteľstvo zasadalo 1. marca 2012.  Zasadnutia sa zúčastni-

lo 8 poslancov. Po odsúhlasení programu zasadnutia OZ, dostali 

najprv slovo hostia.

budú zasadené stromy na námes-

tí. Starosta odpovedal, že áno.

    P. Lilková Anna sa prišla infor-

movať ohľadom stavu na ulici 

Hronskej. Starosta povedal, že po-

zemky bol zamerať geodet, hrani-

ce sú v poriadku, idú tak ako je to 

v mapách. Všetky podklady bude 

posudzovať prokurátor a obec sa 

bude vyjadrovať až potom.

   Informácie o O.B.K. Heľpa. Obec 

má vo fi rme základné imanie 

19% vo výške 5 071€ O celej his-

tórii a prácach pre obec informo-

val podrobne p. Mikuláš Kukuľa. 

Navrhol, že ak má obec záujem 

vystúpiť z fi rmy, nie je problém. 

Môže dať ako protihodnotu teni-

sový kurt, cestný valec a vysporia-

dať sa. V diskusii vystúpili so svo-

jimi návrhmi a otázkami poslanci. 

Podrobne na webstránke obce: 

www.heľpa.sk. 

   Strojový park hasičského zboru 

predložil starosta. Treba im opra-

viť striekačku a majú na to navrh-

nuté rozpočtované fi nancie. 

   Kamerový systém, znova staros-

ta oznámil, že beží v skúšobnej 

prevádzke, treba doplniť lampy 

a doladiť nastavenie kamier.

   Kompostéry – starosta informo-

val, že je 470 kompostérov, robia 

sa zmluvy o ich zapožičaní podľa 

záujmu občanov.

   ČOV – starosta podal žiadosť 

o kolaudáciu, čaká sa na okop-

nenie prostredia, aby mohla byť 

spustená. Je vypracovaný pre-

vádzkový poriadok.

   Financovanie školských zariade-

ní- Informovala Bc. Kemková, ako 

boli napočítavané fi nancie podľa 

skutočnej potreby a predložila 

návrh na dodatok 1/2012 ku VZN 

1/2011. OZ dodatok schválilo.

Informácie o sociálnych službách 

predniesla p. Lilková sociálna 

pracovníčka. Vysvetlila zákon 

o opatrovateľskej službe. Úhrada 

na 1 hod. je 0,50 €.V diskusii boli 

porovnávané platby v susedných 

obciach a hľadanie optimálneho 

riešenia. Nakoniec bol uznese-

ním prijatý dodatok 2/2012 k VZN 

3/2009 s výškou úhrady 0,70€ na 1 

hodinu opatrovateľskej služby.

   Informácie o dohľade proku-

rátora nad drobnými stavbami 

–starosta uviedol, že ide o spory 

Zibrík-Bošeľová a Lilko-Jánošík 

   Žiadosti - ŽSR podali návrh na 

dopravné značenie na prejazd áut 

cez železničné priecestia pri Skal-

ke a pri elektrárni Majk.

- Žiadosť fi rmy Majk ohľadom da-

ňovej povinnosti za ubytovanie. 

Máme prijaté platné VZN, ktoré 

je záväzné a ktoré určuje sadzbu 

za ubytovanie  vo výške 0,20 € na 

osobu a deň.

- Stredoslovenské vodárne poda-

li žiadosť o odkúpenie časti po-

zemku okolo rezervoára v Teplici. 

Starosta pôjde na jednanie. Po 

predložení geometrického plánu 

sa OZ s tým bude zaoberať.

   Mgr. Hyriaková navrhla pevné 

termíny riadnych zasadnutí OZ v r. 

2012: 8.júna, 13.septembra, 14.de-

cembra a mimoriadne zasadnutie 

pre kultúru a šport na 19.apríla.

   Fedorová navrhla prijať uzne-

senie o poverení starostu jednať 

s dedičmi po r. Makovej ohľadom 

odkúpenia nehnuteľnosti č. 254 

na námestí. Uznesenie bolo pri-

jaté.

   Mgr. Hyriaková navrhla uznese-

nie o odpredaji 19 % podielu zá-

kladného  imania obce vo fa O.B.K. 

Heľpa vo výške 5 071 €. Uznesenie 

bolo prijaté.

Navrhla ďalej prideliť pevnú sumu 

200 € na činnosť pre každú spo-

ločenskú organizáciu a záujmové 

združenie  ktoré pracuje v obci. 

Sú to: Klub dôchodcov, Slov. zväz 

telesne postihnutých, DFS Heľ-

pančok, Mužská spevácka sku-

pina a ženská spevácka skupina,  

Benediktus, Miestny odbor Mati-

ce slovenskej, Slov. zväz protifa-

šistických bojovníkov, FS Heľpan 

a Združenie športových a tech-

nických činností. OZ uznesením 

tento návrh prijalo.

   Rozpočet obce na r. 2012- infor-

movala Tkáčiková. Tento už bol 

predrokovaný a upravovaný na 

prípravnom zasadnutí.

   Hyriak  upozornil, že na správu 

majetku je rozpočtovaná veľká 

fi nančná čiastka. Poslanci by mali 

vedieť dopredu, čo sa bude robiť 

a musí byť k tomu pripravená kal-

kulácia nákladov. Predložil preto 

návrh na uznesenie  kde: OZ ukla-

dá obecnému úradu schvaľovať 

práce stavebného charakteru nad 

hodnotu 500 € obecným zastupi-

teľstvom. Uznesenie bolo schvále-

né 6 hlasmi, zdržali sa 2. 

- Následne bol návrh rozpočtu 

obce na r. 2012 OZ schválený.

Celá zápisnica zo zasadnutia OZ  

je na webstránke obce: www.heľ-

pa.sk

Výpis  zo zápisnice spracovala : 

Mária Fedorová
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Na zamyslenieNa zamyslenie

   Obec Heľpa by rada v blízkej budúcnosti zrealizovala  v dedine naše malé 

dedinské múzeum, čiže starú drevenicu s hospodárskym dvorom a všetkým 

čo k tomu patrí. Bez pomoci Vás, občanov, to ale nebude možné.

   Prosíme preto Vás všetkých, ktorí ešte máte doma , vo svojom dvore, na 

povale, v stodole, „lemhauze“  akékoľvek staré predmety, ktoré dokumentujú 

históriu Heľpy a boli by vhodné na tento účel o ich darovanie obci.  

- Môže to byť zariadenie do pitvora, starý riad, ktorý sa používal na prípravu 

stravy a jedenie napríklad  „zbienka“, vahany, „rajtopy“,  „drajfuz“ a iné pred-

mety dennej potreby ktoré máte doma nevyužité. 

- Taktiež zariadenie, ktoré sa hodí do chyži ako staré obrazy, kasnička, truhla, 

poličky, ozdobné taniere a ďalšie exponáty, ktoré ponachádzate. 

- Bude potrebné aj  hospodárske náradie používané na poli ako kosa, hrable, 

pluh, brány a ďalšie predmety. 

- Taktiež pracovné náradie ako kolovrat, praslica, motovidlo, trlice na ľan, 

krosná. Vhodné bude aj akékoľvek čo najstaršie ženské a mužské oblečenie 

aj s čižmami

   Tieto a ďalšie predmety, ktoré ponachádzate a budete ochotní darovať už 

začíname priebežne zhromažďovať, evidovať a uschovávať. Každý darovaný 

predmet bude zapísaný do inventára a trvalo opatrený štítkom s menom dar-

cu. Všetkým budúcim šľachetným darcom už teraz ďakujeme za pochopenie 

a prispenie do zbierky.

   Predmety môžete doniesť na obecný úrad, prípadne sa na úrade dohodnúť 

a prídu pre to poverení pracovníci.               

   Pietne miesto, kde odpočívajú naši predko-

via a na ktorom sa pohybujeme s úctou a po-

korou. Snažíme sa, aby sme si svojich zosnu-

lých uctili aj tým, že celý rok zdobíme hroby 

kvetmi a zapaľujeme kahance. Potiaľto je to 

všetko v poriadku.

   Čo ale keď prichádza jar, 

alebo obdobie pred Pamiat-

kou zosnulých a všetci ro-

bíme veľké upratovanie v cintoríne ? Ako to 

vyzerá? Mnoho poriadnych občanov, ktorým 

patrí  všetka česť, pozbierajú z hrobov staré 

kvety,  odnesú si ich domov a odovzdajú do 

komunálneho odpadu, za ktorý si platia. Ka-

hance a zvyšky sviečok rozdelia a upracú do 

zberných boxov  na to označených pri tzv. 

koštiaľnici. Ale druhá skupina občanov všetko 

spolu nahádže do spaľovne, do kontajnera, 

ktorý je na trávu alebo ku kahancom.  Tento 

odpad tam ale žiaľ nepatrí. Uvedomujete si 

vy, ktorí toto v cintoríne robíte, že robíte zle, 

že to treba ináč zlikvidovať? Alebo, keď už vy 

máte pekné očistené hroby, inde v cintoríne 

už môže byť neporiadok a smetisko? 

   Ako teda ďalej? Páliť sa určite nesmie a ne-

bude, lebo dym z umelých kvetov a plastov 

produkuje jedovaté tzv. karcinogénne látky, 

ktoré zamorujú ovzdušie a zapríčiňujú vznik 

rakoviny? Odvoz jedného kontajnera na sklád-

ku stojí 500 € čiže 15 tisíc korún. Obec samo-

zrejme dá kontajner vyviezť podľa množstva 

odpadu aj viackrát do roka, ale peniaze budú 

chýbať v obecnom rozpočte. Tento je ale taký 

napnutý, že obec musí veľmi úsporne nakla-

dať s fi nanciami, aby sa pokryli najnutnejšie 

a najpotrebnejšie výdavky. Musí sa preto 

ubrať z niektorej položky, čo môže byť napr. 

osvetlenie obce, údržba  ciest a pod. Ináč to 

jednoducho nejde a nebude. Alebo, dáme 

nainštalovať kamery aj do cintorína  a potom 

sa na to tí, ktorí neporiadok robia,  jednodu-

cho  zložia a zaplatia za odvoz kontajnera? Aj 

toto je riešenie, ku ktorému by sme ale neradi 

pristupovali. Je to však na vás, 

občanoch, či obec bude vami 

nútená  k takémuto riešeniu 

pristúpiť. 

   Keby sme však boli uvedomelí a kultúr-

ni, riešenie je a nebolo by ho treba ani hľadať.  

Jednoducho každý, kto si tieto predmety do 

cintorína nanosí, mal by si ich po skončení ich 

použitia alebo životnosti zobrať domov a dať 

do svojho odpadu. 

   Keby sme  tiež toľko kytíc a umelých deko-

rácií nenanosili na hroby, nerozfukoval by ich 

vietor po cintoríne, po plotoch a celom are-

áli, ako to vidíme mnohokrát do roka. A ako 

to vyzerá? Kto má potom  aj tieto predmety 

likvidovať alebo kto a ako má  s nimi naložiť? 

Alebo keď to už nie je na mojich hroboch je to 

v poriadku a nezaujíma ma to?

   A pre tých občanov, ktorí si myslia, že keď 

platia za hrob, platia tým aj za likvidáciu od-

padu  v cintoríne  na vysvetlenie toto. Áno, 

platíme nájomné za hrobové miesto, ale nie 

za odpad a to je veľký rozdiel. Rovnako ná-

zor, že to majú robiť pracovníci na verejno-

prospešných prácach je scestný, lebo iných 

prác na skrášľovaní obce a údržbe objektov je 

stále viac ako dosť. 

   Každý by sa mal nad týmto zamyslieť a polo-

žiť si aj tieto otázky aj urobiť si vlastné opatre-

nia ku spokojnosti všetkým a ku zvýrazneniu 

i skrášleniu pietneho miesta. A dokonca skúsiť, 

že  aj v jednoduchosti, bez veľkého množstva 

umelých kvetov a dekorácií, je krása, hodná 

pietneho miesta ako je cintorín.

Mária Fedorová

POHĽAD DO NÁŠHO CINTORÍNA

N E P R E H L I A D N I T E  !

Evidencia obyvateľstva 
Zmeny za február a marec 2012

 Spolu Muži Ženy

Narodených 3 2 1

Zomrelých - 7 - 3 - 4 

Prihlásených 3 2 1                                                                                                              

Odhlásených - -  -

Sobáše                                 - 

 Počet obyvateľov 

k 31.3.2012 - 2751

Brezniansky slávik – súťažná prehliadka 

detí predškolského veku v interpretácii ľu-

dovej piesne sa nám taktiež vydarila. Peť-

ka Babeľová získala 3. miesto za hudobné-

ho doprovodu Mateja Bošeľu pod vedením 

manželov Vlachovcov.
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   Naša matičná družina navštívila 11. apríla Šumiac, aby si pozrela 

súkromnú zbierku zvoncov Mikuláša Gigaca. Všetci sme si s veľkým 

záujmom prezreli nádhernú expozíciu 2 480 zvoncov najrôznejšieho 

druhu zo Slovenska a mnohých štátov sveta. Zaujali nás aj črpáky, his-

torický riad a nástroje, opasky, kroje či prekrásne kamizole a zápästky. 

Pán Gigac nám aj zahral na ľudových nástrojoch  a na zvonkohre. 

   Boli sme tiež na  veľmi peknej panoramatickej vyhliadke pod Kráľo-

vou hoľou. Navštívili sme i miestny  kostol, kde nám pán farár urobil 

vynikajúci exkurz do histórie dediny, farnosti a gréckokatolíckej cirkvi. 

Z celej akcie sme mali krásne dojmy a  všetci si odniesli veľmi silné aj 

nezabudnuteľné zážitky.

Vlasta Černáková

   Už pred štyrmi rokmi sa v našej škole objavil pán 
Fáber so svojimi tanečníkmi z Faber dance team Slo-
vakia a predviedol nám zopár spoločenských tancov. 
Po zistení, že o spoločenské tance majú záujem aj naše 
deti, utvoril skupinu pre začiatočníkov z ktorých mnohí 
tancujú dodnes.
   Medzi nimi boli aj Erik Bošeľa a Zuzana Oravkinová. 
   Ich prvé tance boli nesmelé, ale postupne sa naučili 
kroky a choreografi e rôznych klasických a latinsko-
amerických tancov. Po prvých úspechoch v regionál-
nych súťažiach sa s ešte väčšou chuťou pustili do ná-
cviku nových a  tancov. Zuzke sa lepšie tancujú latin-
skoamerické tance a Erik obľubuje latinu aj štandard.
   Po víťazstve v súťaži Horehronie hľadá talent v roku 
2010 si oddýchli na rekreácii v Chorvátsku. Po oddy-
chu sa pustili s veľkou chuťou do ďalšej prace na sebe 
čo sa oplatilo, lebo na mnohých súťažiach získali titul  
najsympatickejší pár a popredné miesta v kategórii 
Hobby Junior. 
   V roku 2011 získali titul Majstri Slovenska v plesových 
choreografi ách. Od roku 2012 sa už ako registrovaní 
členovia Slovenského zväzu tanečného športu zúčast-
ňujú na celoslovenských súťažných prehliadkach v ka-
tegórii Junior ll E. 
   Ich najväčším úspechom je 2. miesto v súťaži Pohár 
primátora mesta Poprad 2012. 
   Na záver všetkým našim tanečníkom zaželajme veľa 
chuti a elánu pri ďalšom tancovaní.

Mgr. Andrea Oravkinová

   Dňa 04.01. 2012 sa uskutočnilo valné zhromaž-
denie ŠK Heľpa, ktoré zvolal vtedajší poverený 
predseda ŠK Jaroslav Baťko. Na zhromaždení sa 
jeho predseda vzdal funkcie a poďakoval sa za 
dovtedajšiu spoluprácu s delegátmi všetkých od-
dielov športového klubu. Zároveň vyjadril špeci-
álne poďakovanie všetkým, ktorí sa akýmkoľvek 
spôsobom podieľali na výstavbe a rekonštrukcii 
ľadovej plochy na štadióne, za ich ochotu a nezišt-
nosť pomôcť bez nároku na odmenu, či zviditeľ-
nenie sa. 
   Za nového predsedu ŠK bola hlasovaním zvolená 
Mgr. Mária Skladaná. Pod jej vedením sa uskutoč-
nilo valné zhromaždenie dňa 25.02.2012, kde sa 
spolu s členmi  všetkých oddielov ŠK prehodnotili 
aktivity roku 2011, prerozdelenie rozpočtu na rok 
2012 a plánované aktivity na tento rok. 
    Týmto by som sa chcela poďakovať delegátom 
ŠK za prejavenú dôveru a dúfam, že naša spolu-
práca v nasledujúcich rokoch bude na vynikajúcej 
úrovni, a že spolu nielen zveľadíme náš štadión, 
ale pritiahneme k športu viac nadšencov spome-
dzi mladšej i staršej generácie.
    Rada by som z tohto miesta vyzvala všetkých, 
ktorí by radi prispeli svojimi nápadmi alebo ná-
vrhmi ohľadom skvalitnenia športového života 
v našej obci, aby tieto posielali na adresu maria.
skladana@helpa.sk alebo vhodili do schránky pre 
poslancov na Obecnom úrade v Heľpe.
Teším sa na stretnutie s vami pri najbližšom špor-
tovom podujatí!

Z činnosti spoločenských organizácií

   Miestny odbor Matice slovenskej pozval medzi seba učiteľku Mgr. 

Boženu Tesárovú. Spolu sme posedeli pri literárnom pásme o veľkom 

slovenskom básnikovi Andrejovi Sládkovičovi známom hymnom 

o láske - nádhernou básňou Marína a tiež ďalšou, v ktorej ospevuje 

slovenský národ a to - Detvanom. Spomienka sa uskutočnila pri 140. 

výročí narodenia A. Sládkoviča v knižnici a zúčastnilo sa jej 30 členov 

a priaznivcov. Nechýbal ani krémeš Jolany Tešlárovej.

 Miestny odbor Matice slovenskej pozval medzi seba učiteľku Mgr. 

Boženu Tesárovú. Spolu sme posedeli pri literárnom pásme o veľkom 

slovenskom básnikovi Andrejovi Sládkovičovi známom hymnom

Literárne pásmo o Andrejovi Sládkovičovi

  Naša matičná družina navštívila 11. apríla Šumiac, a

súkromnú zbierku zvoncov Mikuláša Gigaca. Všetci sm

záujmom prezreli nádhernú expozíciu 2 480 zvoncov n

Šumiacke zvonce

Naši tanečníci

Pozývame Vás na odbornú prednášku na zistenie stavu Vášho organizmu 

a o informáciách o zelených potravinách, ktorá sa bude konať

v penzióne MAJK 13. mája o 18.oo hod.


